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الملخص
   تبرز أهمية هذا البحث في إتباع أفضل السبل لتعلم المهارات الرياضية مع الأخذ بنظر الاعتبار العمر الزمني المناسب للطالب في تعلمه لتلك المهارات والاحتفاظ بها لتوفير الجهد والوقت للمدرب عند انتقائه لأعضاء فريقه .
، وقد لاحظ الباحث أن هناك مشكلة تتحدد في ضعف المستوى المهاري والبدني للطالب مما يؤدي الى عزوفهم عن المشاركة في الفرق الرياضية ،كما أن تعلم مهارة جديدة بتقدم العمر لطلاب الجامعة  غير رياضيين ومدى احتفاظهم  بها تعد من المشاكل التي تواجه المدرب عند إعداد الفرق الرياضية بالجامعات  وهذه مشكلة جديرة بالدراسة والبحث. 
  وقد شملت عينة البحث على طلاب الجامعة التكنولوجية من قسم علوم الحاسبات ، ومن خلال رأي الخبراء .... وضع الباحث الاختبار الخاص بالبحث وقد توصلت الى عدة نتائج تحددت بان تعلم اي مهارة رياضيه والاحتفاظ بتعلمها يكون أدق وأسرع في أعمار ما بين (18-19) سنه ،كذلك سهولة تقبل طلاب مرحلة التعليم الجامعي الأولي لتعلم تلك المهارات .
 وأوصى الباحث بالتركيز على طلبة المرحلة الأولى في الجامعات وتعليمهم مهارات كرة السلة وذلك لسهولة تقبلهم للتعليم والاحتفاظ به ، كذلك إعادة درس التربية الرياضية لطلبة الصفوف الأولى بالجامعات .
Abstract

    This research highlights the importance of following the best way to learn mathematical skills, taking into account the chronological age appropriate for the student to learn those skills and keep them for the provision of time and effort to coach when selecting the members of his team.
Having noted the researcher determined that there is a problem for the poor skill level and physical development of students, leading to reluctance to participate in sports teams, and learn a new skill with age for university students and non-athletes over the retaining of one of the problems facing the manager in the preparation of sports teams in universities and the a problem worthy of study and research.
   The research sample included students from the University of Technology Computer Science Department, and through expert opinion. A researcher testing of research has produced several results identified that learning any skill Sport and keep learning it is more accurately and faster between the ages of (18-19) age, as well as easier to accept students at the university first to learn those skills.
  The researcher recommended that students focus on the first phase of their education in universities and skills of basketball, for ease of acceptance of education and retention, as well as re-studied physical education for students in grades first universities.

* مدرس ، الجامعة التكنولوجية ، مديرية الرياضة الجامعية. 








